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عبدالناصر همتی، وزیر اقتصاد، در پیامی که در شبکه اجتماعی ایکس منتشر کرد، 
از ارائه گزارشی به رئیس جمهور درباره وضعیت ایران در گروه ویژه اقدام مالی )FATF( و 

تلاش ها برای عادی سازی این پرونده خبر داد.
در این پیام آمده است،  محدودیت های مالی یکی از اضلاع مهم تحریم های 
ایران است و اقدامات پیشنهادی وی برای رفع این محدودیت ها با آنچه که در 
ح می شود متفاوت است.  رئیس جمهور دستور پیگیری اقدامات  رسانه ها مطر
لازم برای رفع محدودیت ها و تعلیق اقدامات تقابلی FATF را در چارچوب منافع 
همکاری  طریق  از  داخلی  نگرانی های  رفع  بر  تأکید  همزمان  و  کرده  صادر  ملی 
نهادهای اقتصادی با شورای عالی امنیت ملی داشته است. وی اظهار داشت که 
با همکاری و همبستگی، تلاش خواهند کرد تا محدودیت های مالی علیه ایران را 

کاهش دهند.

FATFعزم جدی دولت چهاردهم برای رفع مشکل
پس از شروع به کار دولت چهاردهم، موضوع پیوستن ایران به گروه ویژه اقدام 
مالی )FATF( بار دیگر به یکی از مسائل کلیدی در صحنه سیاسی و اقتصادی کشور 
نشست  نخستین  در  رئیس جمهور،  پزشکیان،  مسعود  است.  شده  تبدیل 
رسانه ای خود اعلام کرد که برای بررسی دوباره وضعیت ایران در FATF و رفع مشکلات 
مربوط به آن، نامه ای به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارسال کرده است. او تاکید 
ج کردن ایران از لیست سیاه FATF، که مانعی برای  کرد که دولت جدید برای خار

ارتباطات مالی بین المللی کشور است، اقدامات جدیدی را پیگیری می کند .
این نامه و تلاش ها برای بازبینی مجدد وضعیت ایران در FATF، در راستای باز کردن 
قفل پنج ساله ای است که در پی عدم تصویب لوایح مرتبط با FATF به وجود آمده بود. 
مجمع تشخیص مصلحت نظام نقش اصلی در تصمیم گیری نهایی برای پیوستن 
یا عدم پیوستن ایران به این کارگروه دارد. در دوران قبلی، برخی از لوایح FATF مانند 
»پالرمو« و »کنوانسیون مقابله با تأمین مالی تروریسم« تصویب نشد، که موجب 

بازگشت ایران به لیست سیاه FATF شد .
  اما در آخرین خبر که ایسنا آن را منتشر کرد معاون اجرایی رئیس جمهور درباره 
وضعیت بررسی FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت :به نظرم در این زمینه 

خ می دهد. اجماع داخلی ر

FATF مخالفان و موافقان
اقدامات اخیر دولت ایران برای بازگشت به FATF و خروج از لیست سیاه این 
گروه، با واکنش های متنوعی از سوی نمایندگان مجلس و اعضای مجمع تشخیص 
مصلحت نظام مواجه شده است. غلامرضا مصباحی مقدم، عضو مجمع تشخیص 
ح  مصلحت، اعلام کرده است که اگر رئیس جمهور و دولت ضرورت ببیند، امکان طر

مجدد موضوع FATF در مجمع وجود دارد و به توضیحات قانع کننده نیاز است. 
بستگی دارد به توضیحاتی که رئیس جمهور ارائه می دهد و یا وزارت امور خارجه ارائه 

 رأی می دهند.
ً
می دهد ؛ اگر برای اعضای مجمع قانع کننده باشد طبعا

، به تلاش های دولت  در همین راستا، مجید انصاری، معاون حقوقی رئیس جمهور
برای پیوستن به FATF اشاره و تأکید کرد که این موضوع به همکاری وزارت اقتصاد و 
بانک مرکزی نیاز دارد. او افزود که دو کنوانسیون مرتبط با FATF در مجمع تشخیص 
مسکوت مانده اند و در صورتی که یک جمع بندی نهایی حاصل شود، امکان بررسی 

مجدد آنها وجود دارد.
مخالفان پیوستن به FATF، از جمله محمود نبویان و سعید جلیلی، بر این باورند 
که پذیرش این لوایح منجر به فشارهای بین المللی و تضعیف استقلال مالی ایران 
خواهد شد. نبویان تأکید کرده که FATF خواسته است نیروهای مقاومت مانند سپاه 
قدس را تروریست اعلام کند، و این موضوع را دلیل مخالفت خود با پیوستن به این 
برنامه عنوان کرده است. جلیلی نیز به اهمیت حفظ اطلاعات مالی کشور و جلوگیری از 

دسترسی کشورهای متخاصم به این اطلاعات تأکید دارد.
تسهیل  به  می تواند  اقدام  این  که  باورند  این  بر   FATF به  پیوستن  موافقان 
مبادلات بانکی و اقتصادی ایران کمک کند. فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت، در 
 FATF اعلام کرد که بررسی مجدد FATF اولین نشست خبری خود با تاکید بر اهمیت
با هماهنگی مجمع تشخیص مصلحت نظام و با رعایت منافع ملی در حال پیگیری 
است. نماینده گچساران در مجلس نیز به اهمیت این پیوستن اشاره داشته و گفت 
که این اقدام می تواند شرایط بهتری را برای تجار ایرانی فراهم کند. همچنین، رئیس 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اظهار داشت که پیوستن به FATF مشکلات 
پیش روی کشور در عرصه بین المللی را برطرف خواهد کرد و تسهیل کننده مبادلات 

بانکی خواهد بود.

آخرین وضعیت بررسی احتمالی FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام
ازسوی دیگر، حجت الاسلام دری نجف آبادی از اعضای مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در گفت و گو با تسنیم با ابراز بی اطلاعی از نامه آقای پزشکیان به مجمع تشخیص 
مجمع  به  نامه ای  چنین  رئیس جمهور  آقای  اینکه  از  من  گفت:  نظام  مصلحت 
تشخیص داده باشند، اطلاعی ندارم اما شنیدم که ایشان چنین قصدی دارند.  وی 
 
ً
 بررسی FATF  را مجددا

ً
گفت که اگر رئیس جمهور بخواهند، مجمع تشخیص قطعا

در دستور کار قرار خواهد اما اینکه چه نتیجه ای داشته باشد، مشخص نیست. 
حجت الاسلام مصباحی مقدم دیگر عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در همین 
زمینه به تسنیم گفت که بنده نیز اطلاعی از این نامه ندارم اما به نظرم، درصورتی که 
 و به صورت مستدل از FATF دفاع کنند، ممکن است 

ً
رئیس جمهور بخواهند شخصا

نظر اعضای مجمع تغییر کند اما اکنون، شرایط و نظر مجمع تغییری نکرده است.

محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور در جلسه کارگروه مشترک دولت و 
قوه قضاییه تاکید کرد: همدلی و وفاق راهبرد اصلی دولت است و این مهم باید در 

همگرایی و همصدایی با سایر قوا نمود پیدا کند.
وی خاطرنشان کرد: اگر در موضوعی اختلاف یا مساله ای حل نشده پیش آید، 
ابتدا باید نظرهای کارشناسی دو قوه حل شده و سپس با محوریت حل مساله و 
ایجاد هم صدایی و امید آفرینی دنبال شود و نتیجه اقدام مثبت و کار انجام یافته 
به مردم اطلاع رسانی شود. معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: فهم مشترک 
می تواند بسیاری از سو تفاهم ها را به توافق نزدیک کند و هرجا جلسات مشورتی با 
نگاهی مشفقانه برگزار شده نتیجه اش سرعت در یافتن پاسخ و ایجاد امید آفرینی 

در مردم بوده است.
عارف با تمجید از مشی همدلانه رئیس قوه قضاییه در تعامل با دولت وفاق 

نارسایی های  برخی  و  ناترازی ها  رفع  چون  مشکلاتی  حل  یقین  به  گفت:  ملی 
اقتصادی و اجتماعی بدون همکاری قوا به ویژه قوه قضاییه امکان پذیر نیست و 
امیدواریم که در ماه های پیش رو نتایج اقدام های همگرایانه را به سمع و نظر مردم 

در قالب »خبرهای خوب« برسانیم.

اقدامات دستگاه قضا در مسیر کمک به دولت است
معاون اول قوه قضاییه نیز در این جلسه با تاکید بر این که اقدامات دستگاه 
قضا در مسیر کمک به دولت برای اداره بهتر کشور است گفت: حداکثر توان 
مجموعه های قضایی در حمایت از دولت به منظور خدمت رسانی بهتر به مردم 
به کار گرفته خواهد شد. همچنین در این جلسه مقرر شد کمیته ای به منظور 
افزایش تعامل رسانه ای دو قوه تشکیل و جلسات آن به صورت منظم برگزار شود.

همانقلابیام بیروت:منهنوز مهاجرانیدر
جواد موگویی نویسنده و مستندساز که این روزها برای روایت میدانی جنگ، 
راهی بیروت شده است، درباره رو به رو شدنش با عطاءالله مهاجرانی وزیر ارشاد 

دولت اصلاحات در فرودگاه بیروت اینطور نوشته:
در فرودگاه عطاالله مهاجرانی )وزیر ارشاد خاتمی( را دیدم! پرواز لندن. برق از 

سرم پرید!
گفت »باید صدای بمباران  را شنید تا از فلسطین حرف زد.«

-این روزها عجیب محبوب جماعت انقلابی هستید! با شما وحدت پیدا 
کرده اند.

-خب من هنوز هم انقلابی ام. امروز مقاومت در اوج شکوه و وحدت است. 
آقای خامنه ای یعنی وحدت...

بعد روایتی خواند که خدا دوستارانش را غرق مصیبت می کند تا پرورش 
یابند. از عشقش به حاج قاسم گفت و ایران.

گفتم اختلاف های دهه۷۰ تمام شده، کاش برگردید. با ذوق سری به افسوس 
تکان داد. دمش گرم، پیرمرد از آن لنگه دنیا آمده برای روایت فلسطین.

تصمیم شورای عالی انقلاب فرهنگی برای کنکور

معدلقطعیاست؟ تأثیر
اصلاح  کنکور  مصوبه  از  بخشی  گفت:  فرهنگی  انقلاب  شورای عالی  دبیر 

می شود اما تأثیر معدل قطعی است و لغو نمی شود.
دانش آموزان  نارضایتی  درباره  خسروپناه  عبدالحسین  حجت الاسلام   
نسبت به امتحانات نهایی توضیح داد: تحقیقات میدانی درباره مصوبه کنکور 
شورای عالی انقلاب فرهنگی انجام شده و بسیاری از دانش آموزان از این شیوه 

ابراز رضایت کرده اند.
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به اینکه اما این موضوع به معنای 
آن نیست که در آزمون نهایی و مصوبه شورا اصلاحاتی نباید انجام دهیم، افزود: 
برای مصوبه کنکور تحقیقات میدانی در مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اسلامی و جهاد دانشگاهی انجام شده و همچنین قرار است که با کمک آموزش 
و پرورش تحقیقی برای خانواده ها انجام دهیم تا مجموع آرا و نظرات آنها را هم 

مشاهده کنیم و اگر لازم است اصلاحیه هایی صورت گیرد.
حجت الاسلام خسروپناه یادآور شد: به هر حال تعلیم و تربیت کشور باید 
رشد کند و در این راستا فشار بیش از حد هم نباید به دانش آموزان وارد کنیم 

چراکه آنها با روش اعتدالی باید رشد علمی داشته باشند.
وی عنوان کرد: قرار است مصوبه کنکور اصلاحاتی داشته باشد که در دستور 

ح می کنیم. جلسه یک ماه دیگر شورا این بحث را مطر
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی خاطرنشان کرد: تأثیر معدل قطعی است و 
در بعضی پایه ها اصلاحاتی صورت می گیرد. اما اصل مصوبه قطعی است و تغییر 
نمی کند. حجت الاسلام خسروپناه تصریح کرد: اعضای شورا باید این اصلاحات 
را انجام دهند و نمی شود که سخنگوی یک دستگاه دیگر بگوید لغو می شود یا 
نمی شود و صرفا اعضای شورای عالی انقلاب فرهنگی می توانند مصوبه را تغییر 

دهند و مشکلات برگزاری اجرای امتحانات نهایی باید رفع شود.

شدهاست آذریجهرمی:کارتملیهوشمندسوژهطنز
آذری جهرمی وزیر اسبق ارتباطات گفت: به ظاهر برای توسعه الکترونیک، 
کارت ملی کاغذی را به هوشمند تبدیل کردیم اما کارایی چندانی ندارد و بعضا 
سوژه طنز در فضای مجازی شده است. نهایت کاری که با کارت ملی هوشمند 
انجام می دهیم این است که برای ارائه به سازمان ها یک کپی از آن می گیریم اما 
تغییری در فرایند ایجاد نشده است. وی تأکید کرد: در الکترونیکی کردن کارها 
یک رفتار را دیده ایم اما هدف رفتار را دنبال نکرده ایم. حدود ۴۰ درصد مدیران ما 
علاقه ای به بهبود فرایند ندارند آن ۶۰ درصد هم فقط گفته اند که علاقه دارند اما 

معلوم نیست واقعا به بهره وری علاقه داشته باشند.

تماستلفنیتبلیغاتیممنوعشد
براساس مصوبه کمیسیون تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی ارائه خدمت 
محتوای صوتی ارزش افزوده تبلیغاتی، ممنوع است. کمیسیون تنظیم مقررات 
ارتباطات، مقررات حاکم بر ارائه خدمات محتوای صوتی ارزش افزوده تبلیغاتی را 
تعیین کرده که براساس آن ارائه خدمت محتوای صوتی ارزش افزوده تبلیغاتی، 

ممنوع است.

حکمادامهتحصیلیکدانشجولغوشد
خبرگزاری دانشجو نوشت: مسعود حبیبی، معاون فرهنگی و دانشجویی 
وزارت بهداشت در واکنش به اقدام اخیر »مطهره گونه ای« دانشجویی دانشگاه 
علوم پزشکی تهران و دانشجویی تعلیقی که حکم آن لغو و به دانشگاه بازگشته 
بود، گفت: این دانشجو به دلیل موضع گیری اخیر و تخلفاتی که مجددا در فضای 
مجازی انجام داده به کمیته انضباطی معرفی و حکم بازگشت وی به دانشگاه و 

ادامه تحصیل لغو شد.

دادستانیتهران:ظرفیکهفته3750خودرویوارداتی
ترخیصشوند

انقلاب تهران دستور داد 3۷5۰دستگاه  و  علی صالحی دادستان عمومی 
خودرو که در انتظار انجام فرایند اداری عرضه در سامانه یکپارچه قرار دارند، ظرف 

یک هفته آینده ترخیص شده و به متقاضیان عرضه شود.

از آیادوبازیکناستقلالباخودرویپلیسراهور
ورزشگاهخارجشدند؟

 برخی رسانه ها مدعی شدند که دو بازیکن تیم فوتبال استقلال در اقدامی 
عجیب با ماشین پلیس راهور ورزشگاه شهدای شهرقدس را ترک کردند.

پس از پایان دیدار استقلال تهران و هوادار که در جریان هفته هفتم لیگ 
برتر برگزار شده بود، برخی رسانه ها با انتشار تصاویری از میلاد زکی پور و رامین 
رضاییان که در حال سوار شدن به خودروی راهور بودند، مدعی شدند که این 
ج شده اند. این درحالی است که فیلم  دو بازیکن با این خودرو از ورزشگاه خار
یا تصویری که نشان دهنده خروج این دو بازیکن استقلال از ورزشگاه باشد، 

مخابره نشده است. بنابراین نمی توان اصل خبر را تایید یا حتی تکذیب کرد.
خبرنگار »شهروند« در این باره با سرهنگ مجید غفاری رئیس اطلاع رسانی 
پلیس راهور کشور تماس گرفت و از او پرسید »آیا خبر خروج دو بازیکن استقلال 

از ورزشگاه شهر قدس با خودروی پلیس راهور صحت دارد؟«. 
غفاری با بیان اینکه چنین موضوعی تا این لحظه به ما گزارش نشده است، از 

پیگیری ماجرا و بررسی صحت و سقم آن خبر داد.

FATF توییت مهم همتی درباره

 موضع نمایندگان و مجمع تشخیص چیست؟

خبر

مدیرمسئولسردبیرورودبهتصحیحشروعصفحهآرایی

خروجازتصحیحاتمامصفحهآرایی

 در جلسه کارگروه مشترک دولت و قوه قضائیه

عارف: راهبرد وفاقِ دولت باید در همگرایی با سایر قوا نمود پیدا کند

غلامرضا مصباحی مقدم، 
عضو مجمع تشخیص 

مصلحت، اعلام کرده 
است که اگر رئیس جمهور 

و دولت ضرورت ببیند، 
ح مجدد موضوع  امکان طر
FATF در مجمع وجود دارد 
و به توضیحات قانع کننده 

نیاز است. بستگی دارد 
به توضیحاتی که رئیس 

جمهور ارائه می دهد 
و یا وزارت امور خارجه 

توضیحاتی ارائه دهد و اگر 
برای اعضای مجمع قانع 

 کننده باشد طبعاً 
رأی می دهند.

معاون رئیس جمهور درباره اینکه گفته می شود بودجه در 5 ماه اول سال هم 
کامل محقق نشده است و با یک ناترازی روبه رو است، گفت: در این رابطه بهتر است 
با آقای پورمحمدی صحبت شود ایشان اطلاعات بیشتری دارند ولی درحال حاضر 
یک مقداری کسری بودجه در وضعیت موجود داریم. با نمایندگان مجامع استانی 
که جلسه می گذاریم، در رابطه با استان های شان خواسته هایی دارند که آنها را هم 

بخواهیم درنظر بگیریم، مبلغ بالاتر می رود.
شهرام دبیری تأکید کرد: ما به زور بتوانیم بودجه موجودمان را محقق کنیم، حال 
اگر بخواهیم هزار و خرده ای همت کسری بودجه ای که وجود دارد را از یک طریقی 
تامین کنیم، کار یک مقدار مشکل است. دبیری خاطرنشان کرد: حتما باید به دنبال 
منابع باشیم، نمی خواهیم وابستگی مان به نفت زیاد شود. بر همین اساس تلاش 

می کنیم مشارکت بخش خصوصی را بیشتر کنیم و بتوانیم روی موضوع گردشگری 
تأکید بیشتری داشته باشیم، یک مقدار با اصلاح ساختارها و سندتحولی که در 
قسمت های مختلف ایجاد می شود، بتوانیم با رویکرد بهتری جلو برویم و استفاده 
بهینه داشته باشیم تا هزینه ها کاهش پیدا کند و در پروژه هایی که در اولویت 
هستند، بیشتر مصرف شود. وی در پاسخ به اینکه آیا بنا است دولت پیش نویس 
لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ را در آبان ماه به مجلس ارائه کند، گفت: بله، همکاران ما 
هم اکنون روی بودجه سال ۱۴۰۴ کار می کنند، کارهای کارشناسی انجام می شود و 

حتما در آبان ماه پیش نویس تحویل داده می شود.
دبیری درخصوص اینکه کل لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ در زمان مقرر به مجلس 

خواهد رسید، بیان کرد: بله، در موعد مقرر تحویل مجلس می شود.

: به زور می توانیم بودجه موجودمان را محقق کنیم معاون رئیس جمهور
 


